
Dostavba bytovky na Malinovského ulici Z obsahu:

- aktuality zo života 
obce

- futbalisti bojujú o 
záchranu

- rady pre záhrad-
károv

- informácie zo 
zastupiteľstva

- kreslený príbeh
- Novoklenovčania

Vytváranie podmienok pre výstavbu rodinných domov a činžových bytov je 
základom pre udržanie mladých ľudí v obci a tým i jej ďalšieho rozvoja. To si plne 
uvedomuje súčasné obecné zastupiteľstvo, ale veľký dôraz na túto otázku kládli aj 
poslanci bývalého Miestneho národného výboru.

Aby tomu učinili zadosť, 
pristúpilo bývalé vedenie ob-
ce k dôslednej príprave po-
zemkov pre individuálnu 
bytovú výstavbu v lokalite 
Pasiečka. Podarilo sa im pri-
praviť 55 pozemkov a s ma-
lými nedostatkami pre ne 
vybudovať i technickú in-
fraštruktúru. Dodnes si na 
týchto pozemkoch posta-
vili naši občania 12 ro-
dinných domčekov a vďaka 
predchádzajúcemu vedeniu 
obce môže obec Klenovec 
i dnes záujemcom o túto 
formu riešenia bytovej 
situácie ponúknuť 
ešte 43 voľ-
ných sta-
vebných 
parciel.
Aj  sprí-

pravou 
výstav-
by 14 by-
t o vých 
j e d n o -
tiek na 
M a l i -
novské-
ho uli-
ci sa 
započalo ešte pred rokom 
1989. Vykúpili sa pozemky 

a projekčne a stavebne sa 
pripravovala jej realizácia. 
V tomto období mala byť 
touto stavbou riešená predo-
všetkým bytová situácia 
členov a pracovníkov vtedaj-
šieho JRD.
Družstvo zaplatilo základný 
vklad a čo je najhoršie, záu-
jemcovia o byty vyplatili Ok-
resnému výstavbovému a by-
tovému družstvu 
v Rimavskej 
Sobo-

te členské podiely každý 
najmenej vo výške 50 tisíc 

korún. Vzhľadom k tomu, 
že JRD riešilo stabilizáciu 
svojich členov a pracovníkov, 
týmto spôsobom sa zaviazalo 
finančne i materiálovo po-
máhať pri realizácii tejto 
stavby.
Po roku 1989 sa aktivity 

v tejto oblasti p o d -
s t a t n e 
pri-

brzdili a tak sa s konkrétnou 
realizáciou výstavby zapo-

čalo až v roku 1991. Vtedy 
už obec Klenovec na svoje 
náklady doriešila niektoré 
projekčné zámery, zabez-
pečila zbúranie a odstrá-
nenie stavieb a umožni-
la Okresnému výstav-
bovému a bytovému dru-
žstvu v Rimavskej So-
bote započať s realizá-
ciou výstavby. Stavba 
rýchlo vyrástla a bola za-
strešená, avšak tu sa vý-
stavba zabrzdila.

Isto sa pýtate prečo.
Jednoducho preto, 

že investor vyčerpal 
prostriedky zo štátne-
ho príspevku, rovnako 

vyčerpal pôžičku 750 ti-
síc korún od vtedajšej In-
vestičnej banky a tiež fi-
nančné vklady členov. Mi-
mo toho obec vybavila do-
táciu vo výške 600 tisíc 
korún na odvodnenie a vý-
stavbu teplovodného ka-
nála. Taktiež finančná si-
tuácia JRD sa z roka na 
rok zhoršovala natoľko, že 
tento subjekt nebol schopný 
z vlastných prostriedkov ďa-
lej dotovať túto stavbu.
Len s nevôľou na túto si-

tuáciu pozerali tí, ktorí 
vniesli do tejto stavby vlast-
né finančné vklady, občania 
a samozrejme i vtedajšie 
obecné zastupiteľstvo. Hľa-
dali sa spôsoby riešenia tejto 
neblahej situácie.

(dokončenie na strane 2)

Nestáva sa často, aby sa 
v priebehu jedného týždňa  
obec, či mesto dostalo 
do pozornosti niekoľkých 
médií naraz. Klenovcu sa to 
podarilo. 

24. marca Slovenská televí-
zia Dvojka – regionálne vy-
sielanie v Banskej Bystrici 
mapovala zaujímavosti našej 
obce a pripravila vysielanie, 
ktoré postupne predstavuje 
jednotlivé obce Mikroregió-
nu Sinec-Kokavsko. Zau-
jímali sa hlavne o históriu 
a významné osobnosti, kto-

ré sa v Klenovci narodili, 
ako Mária Bancíková, Karol 
Salva a najmä Vladimír 
Mináč, ktorého fotografie, 
vyznamenania, časti tvorby 
a osobné veci sú umiestnené 

v Pamätnej izbe Vladimíra 
Mináča v budove základnej 
školy. Vyzdvihli tiež význam 
regionálnej výchovy a jej 
prepojenie so zachovávaním 
ľudových tradícií vo folk-
lórnom súbore Vepor.
Okrem toho dôraz kládli 

aj na čerpanie fondov 
z prostriedkov Európskej 

únie, ako je rekonštrukcia 
námestia a budovy obecné-
ho úradu, ako aj budovanie 
infraštruktúry v rómskej 
osade.
Pozornosť u nich vzbudila 

tiež spolupráca našej obce 
s Francúzskym veľvyslanec-
tvom v Bratislave. Bez po-
všimnutia nezostala ani 
informovanosť občanov cez 
obecný rozhlas, káblovú 
televíziu a obecné noviny.
30.marca prišli pracovne 

do našej obce televízia Global 
a redaktor Slovenského 
rozhlasu Roman Grebáč. 
Dokumentovali hlavne 
rozvojové aktivity obce 
a tiež pripravovaný projekt 
Rómska osada 3.tisícročia.

(bh)

Klenovec v pozornosti médií



*20. marca sa uskutočnila 
výročná členská schôdza 
SZPB v Klenovci, ktorá sa 
okrem hodnotenia svojej 
činnosti zaoberala aj prí-
pravou osláv oslobodenia 
Slovenska a skončenia dru-
hej svetovej vojny.

*21. marca zasadal príprav-
ný výbor Dní tradičnej 
kultúry a Gemersko-malo-
hontských folklórnych sláv-
ností za účasti  starostu 
obce Pavla Struhára, gene-
rálneho riaditeľa Národ-
ného osvetového centra 
v Bratislave Jána Tazberí-
ka a riaditeľov odborných 
sekcií NOC Jozefa Buriča 
a Jána Bútora.

*3. apríla sa konalo stret-
nutie klenovských podni-
kateľov s podnikateľmi 
z Nemecka, na ktorom bola 
prerokovaná a načrtnutá 
ďalšia spolupráca. Stret-
nutie, ktoré bolo zorgani-
zované z podnetu Dušana 
Germana, seniora evanje-
lickej cirkvi a. v., sa zú-
častnil aj starosta obce.

*12. apríla Pavel Struhár, 
starosta obce a predseda 
Mikroregiónu Sinec-Kokav-
sko predsedal výročnej 
členskej schôdzi, ktorá 
sa konala v Kokave nad 
Rimavicou a hodnotila svo-
ju doterajšiu činnosť.

*22. apríla sa konalo za-
sadnutie organizačného 
výboru IV. ročníka stret-
nutia žiakov základných 
škôl a osemročných gymná-
zií Mladí priatelia lesa.

*22. apríla sa zástupkyňa 
starostu Blažena Hrušková 
zúčastnila na stretnutí 
primátorov a starostov 
okresu Rimavská Sobota 
s prezidentom Slovenskej 
republiky Ivanom Gašparo-
vičom, ktoré sa uskutočnilo 
v obci Sútor, a odovzdala 
mu pozývací list na Dni  
tradičnej kultúry. Prezident 
republiky pozvanie prijal.
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Udialo sa ...

(dokončenie z 1. strany)

A keďže obec ani do sú-
časnej doby nie je vlast-
níkom alebo investorom tejto 
akcie, obecné zastupiteľstvo 
bolo ochotné zobrať bre-
meno realizácie na seba za 
podmienky, že štát nám 
svoj podiel bezodplatne odo-
vzdá a že Investičná banka 
poskytne už spomínaný 
úver vo výške 750 tisíc 

korún obci za rovnakých 
podmienok, ako ho poskytla 
výstavbovému družstvu.
Prvá časť, pokiaľ sa jed-

nalo o podiel štátu, sa vy-
bavila. Avšak napriek pred-
chádzajúcemu písomnému 
súhlasu Investičná banka 
svoj prísľub nedodržala 
a požadovala od obce okam-
žité splatenie celého úveru. 
Obec nechala vypracovať 
audit skutočného stavu na 
uvedenej stavbe, pričom 
sa zistili nasledujúce sku-
točnosti. Bolo prestavaných 
3,8 milióna korún na 
vlastnej stavbe a ďalších 600 
tisíc korún na technickej 
vybavenosti. Na dostavbu 
celej stavby bolo potrebných 
ďalších 5 miliónov korún 
za predpokladu, že budú 

odovzdané len holé byty bez 
vybavenia.
Za pomoci a pochopenia 

Združenia robotníkov Slo-
venska prostredníctvom vte-
dajšieho podpredsedu NR 
SR Jána Ľuptáka a ministra 
výstavby Ing. Mráza sa nám 
podarilo vybaviť 5 miliónov 
korún na dostavbu, z toho 
3 milióny korún na vlastnú 
stavbu a 2 milióny korún na 
technickú vybavenosť. Bolo 
nám treba teda zaplatiť 750 
tisíc korún istiny a k tomu 
úroky z úveru Investičnej 
banky a vrátiť členské prí-
spevky v sume ďalších asi 
750 tisíc korún.
Obecné zastupiteľstvo žia-

dalo, aby dlh voči Investičnej 
banke splatili záujemcovia 
o byty navýšením ich vkla-
dov o ďalších viac ako 100 
tisíc korún. Boli s nimi 
uskutočnené viaceré roko-

vania, avšak väčšina z nich 
považovala tento návrh 
za neprijateľný, čo ich 
chápem, veď v tom období 
sa odpredávali byty za zo-
statkovú hodnotu cca 30 
tisíc korún. Zvolili teda 
vyčkávaciu taktiku, veď vo-
ľajako bude.
Vtedajšie obecné zastupi-

teľstvo vzhľadom na roz-
behnutú plynofikáciu obce 
neschválilo prevziať zod-
povednosť za realizáciu 
na seba a tak dotácia vo 
výške 5 miliónov korún sa 
musela vrátiť štátu a od 
tej doby už niet podobných 
zákonných možností na 
zrealizovanie dostavby tohto 
štrnásťbytového domu.
Aj keď viac ako pred tromi 

rokmi sme uvažovali o novej 

výstavbe na tom istom mies-
te, čo by sme boli schopní za 
tých podmienok zrealizovať, 
lenže načo začínať s novým, 
keď výhodné podmienky sa 
na dostavbu rozostavanej 
bytovej jednotky nevzťahova-
li a nevzťahujú sa dodnes.
Okresné výstavbové a byto-

vé družstvo v Rimavskej 
Sobote sa medzičasom do-
stalo do konkurzu a dnes 
má uvedenú stavbu pod 
palcom správca konkurznej 
podstaty.
Jednou z alternatív rieše-

nia bolo prevzatie všetkých 
záväzkov obcou a z nájom-
ného po dokončení bytov 
splácať úver. I od tejto al-
ternatívy sa upustilo, pre-
tože po prepočítaní bolo 
nájomné také vysoké, že 
väčšina budúcich nájom-
níkov by ju nebola schop-
ná platiť, čím by sa obec 
dostávala do ďalších finan-

Dostavba bytovky na Malinovského ulici čných problémov.
Ďalšie riešenie – vytvorenie 

združenia nájomníkov, kto-
ré by si zobralo úver zo 
Stavebnej sporiteľne, bolo 
tiež nereálne, pretože štát by 
nemohol na toto združenie 
previesť bezodplatne svoj 
podiel. Takáto možnosť podľa 
platnej legislatívy existuje 
len v prípade prevodu na 
obec.
Aj alternatíva, podľa ktorej 

by každý nájomník požiadal 
o dotáciu z Fondu rozvoja 
bývania, sa ukázala ako ne-
realizovateľná. Je veľmi ne-
pravdepodobné, že by sú-
časne všetci žiadatelia zís-
kali túto dotáciu a naviac 
problém s bezodplatným pre-
vodom štátu by sa týmto ne-
vyriešil.
Je to začarovaný kruh, 

z ktorého zatiaľ niet  vý-
chodiska.
A nakoniec dokončenie ob-

jektu pre účely bývania strá-
ca i logiku. Veď náklady 
na výstavbu jedného bytu 
s istotou presiahnu 800 tisíc 
korún a za takýto obnos 
je v Klenovci možné kúpiť 
rodinný dom. Potvrdzuje to 
i nezáujem o byty na Slád-
kovičovej ulici, ktorých cena 
sa pohybuje v rozmedzí od 
150 do 200 tisíc korún.
Zo štrukturálnych fondov 

Európskej únie sa prostried-
ky na dostavbu rozostava-
ných bytov neposkytujú 
a tak obci zostáva už len asi 
posledné riešenie – odkúpiť 
objekt od správcu konkurz-
nej podstaty a hľadať finan-
cie zo štrukturálnych fon-
dov alebo z prostriedkov Slo-
venskej republiky na pre-
stavbu budovy na sociálne 
účely, domov dôchodcov 
alebo podobne.
Všetkých zainteresovaných 

mrzí skutočnosť, že je to 
stavba v centre obce a že 
ju nedokážeme dokončiť. 
I napriek tomu, že, ako som 
už spomenul, nie je naším 
vlastníctvom, nemôže nám 
byť ľahostajné, že v obci je 
opustené stavenisko, kto-
ré nás vyzýva k riešeniu 
a svojím vzhľadom nevrhá 
dobré svetlo na všetkých 
zainteresovaných, ktorí ma-
jú čosi spoločné s rozvojom 
obce.
Budeme spoločne ďalej 

hľadať riešenie, ale už dnes 
je zrejmé, že nájsť ho nebude 
ľahké ani lacné.

JUDr. Pavel Struhár
starosta obce

V interiéri rozostavanej bytovky sa už začína dariť vegtácii.



 
S kyticou ruží chcem pri Tebe stáť,

a zdravie spokojnosť zaželať.
Si ako ker májový,

čo šat svoj kvetnatý slávikom núka.
Si ako hviezda v drahokame blankytnom,

čo slzou radosti ruky moje chladí.
Si ako iskierka tepla, keď smútok trudný
oblúkom do spomienok nádej mi viažeš.

Si ako strom, si ako hviezda, 
si ako ker májový, si iskierka teplá.

Aká je dobrá naša matka, 
jak posúch teplý, taká sladká.
Dobrým slovom nás hladká,
taká je dobrá naša matka.

Si ustatá, ale tvoja ruka vráskavá,
rany lieči, len tak bez dlhých rečí.

Je nekonečne láskavá, naša matka.
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Po oslobodení Klenovca 
23. januára 1945 žila obec 
takmer mesiac vo fron-
tovom pásme. Len keď 
v marci padlo Brezno nad 
Hronom, Banská Bystrica 
a Zvolen, si Klenovčania 
vy dýchli, ale ešte stále sa 
bo jovalo na severnom a zá-
pad nom Slovensku, a front 
potreboval nových bojov-
níkov.
Ako sa píše v obecnej kro-

nike, v tomto období sa 
v Tisovci konali odvody do 
armádneho zboru generála 
L. Svobodu, na ktorých sa 
zúčastnili aj Klenovčania 
vo veku do 50 rokov. Hneď 
po odvedení rukovali do 
Popradu. Išli peši cez Muráň 
a Hranovnicu. Batožinu im 
viezli na voze.
V tom čase vlaky ešte ne-

chodili a v obci nebolo ani 
jedno nákladné auto, čo by 
ich bolo odviezlo. Národný 
výbor až neskôr zabezpečil 
auto zn. CANADA z dodávok 
americkej pomoci (UNRRA), 
ktoré bolo v prevádzke deň 
a noc.
Obec sa zásobovaním par-

tizánov počas povstania a po 
ňom, ako aj stravovaním 
vojnových utečencov a fron-
tových vojakov tak vyčer-
pala, že po oslobodení 
sa ma potrebovala pomoc 
a privezenie potravín a ďal-
ších životných potrieb.
Z vojakov, čo narukovali 

do armádneho zboru v Po-
prade, nik nepadol. Všetci 
sa po vojne, prípadne po 
skončení vojenskej služ by 
vrátili domov. Front v tom 
čase smeroval na Viedeň 
a na Berlín. Fašisti sa 
ocitli v obkľúčení. Jedi ným 
východiskom bola kapitu-
lácia.
Po Hitlerovej smrti 30. aprí-

la 1945 viedli predstavitelia 
Nemecka rokovania o skon-
čení vojny najprv so západ -

nými mocnosťami. Akt 
o bez podmienečnej kapitu-
lácii podpísali 8. mája 
1945. Kapituláciu prijali 
predstavitelia štyroch veľ-
mocí – ZSSR, USA, Veľkej 
Británie a Francúzska na 
čele s maršalom ZSSR G. 
K. Žukovom.
Klenovčania sa tešili na 

koniec vojny. Jej následky 
bolestne pociťovali. Každý 
večer počúvali rozhlasové 
správy z Londýna a Moskvy. 
Konečne siedmeho mája 
večer sa dozvedeli, že fašisti 
zložia zbrane.
Táto udalosť ich nepre-

kvapila. Prijali ju normálne. 
Veď ju dlho očakávali. 
Učiteľ Samuel Klenovský 
tento historický moment do 
kroniky obce takto za písal:
- Po prežití toľkých drastic-
kých udalostí počas vojny, 
povstania a po ňom a cez 
front ľudia už nevedeli 
masovo prežiť túto udalosť, 
tešiť sa z víťazstva nad 
fašizmom a z konca vojny 
tak, ako by si táto udalosť 
zasluhovala. Každý sa 
len vo svojom vnútri ra-
doval z toho, že sa vojna 
skončila. -
Spisovateľ Vladimír Mi náč, 

klenovský rodák, účast ník 
povstania a väzeň kon cen-
tračného tábora, ne skôr 
ich túžby vo svojom diele 
Smrť chodí po horách takto 
umelecky zachytil:
- Ľudia sa stali slobodnými 
a ticho sa modlili: Vypočuj 
a ochraňuj nás, Veľký 
a Všemohúci! Ochráň naše 
deti a deti našich detí pred 
nešťastím. Nech nikdy nie 
je vojna... Nech nikdy nie 
je vojna! Lebo vykúpenie 
nie je v smrti, ale v živote. 
Lebo najvyšším zákonom 
života je láska a nie ne-
návisť. -

  J. Molitoris

60. výročie víťazstva nad fašizmom
Máj 1945 v Klenovci

Deň matiek
Soňa Koncuriaková

Na svojom riadnom zasad-
nutí sa 31. marca zišlo 
Obec né zastupiteľstvo obce 
Klenovec.
Hlavným bodom rokovania 

bol Rozpočet obce na rok 
2005. Po dôkladnej analýze 
všetkých položiek rozpočtu 
príjmovej aj výdavkovej časti 
a po vyjadrení stanoviska 
hlav ného kontrolóra obce 
Martina Bobrovského, kto-
rý konštatoval, že návrh roz-

počtu je zostavený v zmysle 
zákona, ktorým je stanovená 
jeho vyrovnanosť, pričom 
oz načil za rizikový faktor 
opatrovateľskú službu vo 
vý davkovej časti, bol tento 
najdôležitejší dokument 
ob   ce všetkými poslancami 
o  bec  ného zastupiteľstva 
schvá   lený.  
V ďalších bodoch starosta 

obce JUDr. Pavel Struhár 
informoval zástupcov ob-

ce o činnosti obecného 
úradu za uplynulý mesiac 
a tiež bol schválený návrh 
na vybudovanie tržnice, 
na ktorej realizáciu sa vyu-
žijú prostriedky získané 
pre dajom budovy na Ma-
linovského ulici (bývalé sídlo 
lesnej správy).
Diskusiu vyvolal aj neustále 

pretrvávajúci problém s ho-
telom Vepor. K tomuto bodu 
rokovania bol prizvaný aj 
Ján Ulický, ktorý má tento 
objekt v prenájme. Na jeho 
adresu zaznela od poslancov 
kritika, ktorá sa dotýkala 

personálnych otázok, čistoty 
a hygieny tohto zariadenia, 
ako aj nedodržania plá nu 
schválených rekonštruk-
čných prác. Pán Ulický ako 
dôvod všetkých nedostatkov 
uviedol neustále sa zhor-
šujúcu kúpyschopnosť oby-
vateľov. Z rozpravy vyply nu-
lo, že poslanci si uvedomujú 
dôležitosť poskytovania slu-
žieb tohto zariadenia a po-
da li návrh na vypísanie vý-
berového konania na jeho 
prenájom.

Mgr. Blažena Hrušková
            zástupkyňa starostu 

Obecný rozpočet schválený

Bratislava - Národné os-
ve   tové centrum a Slo ven -
ský rozhlas v Brati slave 
uskutočnili 19. marca na 
počesť ne zabudnuteľného, 
je di neč ného hudobného 
skla dateľa Svetozára Strači-
nu, medzi národnú súťaž no-
sičov  ľu dovej hudby.
Na tomto jedinečnom po-

dujatí sa predstavili v Ga-
laprograme za náš kraj heli-
gonkári – Ľubomír Zvara, 
Ján Kožiak, Martin Kožiak 
s klenovskými melódiami a 
ľudová hudba Jána Deme-
ho s Kokavskými nôtami. V 
galaprograme sa ďalej pred-
stavili dievčenská spevácka 
skupina ZUŠ S. Stračinu 
v Detve, ľudová hudba FS 

Železiar  z Košíc, ženská 
spevácka sku pina POVOJA 
z Bratislavy, Ľudová hudba 
FS LIPA z Bratislavy, hostia 
z Maďarska, Poľska a Mora-
vy.
Tento program bol vysie-

laný  v priamom prenose 
Slo venského rozhlasu.
Ďakujeme našim muzi-

kantom a heligonkárom za 
reprezentáciu našej obce i 
kraja na  podujatí tradičnej 
a ľudovej kultúry, želáme 
im, aby láska k ľudovému 
umeniu u nich pretrvávala 
naďalej a mohli šíriť krásu 
nášho folklóru. 

(sz)

Grand Prix Svetozára Stračinu
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Máj
Meteorologická špecifi kácia
(mesiac máj je považovaný 
za najkrajší mesiac roka, 
keď nás prebúdzajúca sa 
príroda obdarúva množ-
stvom pestrofarebných kve-
tov. V polovici mája ešte 
môžu narobiť veľké škody 
na záhradných plodinách 
„zamrznutí svätí“.)
- Pri ošetrení plodín, ovoc-
ných stromkov a kríkov 
ochrannými prípravkami 
je potrebné myslieť  aj 
na ochranu včiel ako 
význam ných opeľovačov. 
Vče la medonosná ako aj 
sa motárske druhy včiel 
a čmele výrazne prispie va  jú 
k zvýšeniu úrody ovoc  ných 
stromkov, drobného ovo-
cia a poľnohospodárskych 
plodín. Preto pri používaní 
hlavne insekticídov dodr-

žiavame návod výrobcu na 
použitie, presné a správne 
dávkovanie.

- Pokračujeme s ochranou 
pro ti chrastavosti a múč-
natke, hlavne tam kde bol 
zaznamenaný ich výskyt 
(Pozor dávame na včely, 
stromky už kvitnúce ne-
postrekujeme! Dáme po-
zor na úlet ochranných 
postrekov na susedné ra-
stliny, ale aj na kvitnúce 
buriny).

- Venujeme pozornosť o kra  -
s  nej časti záhradky a tráv-
niku

- V tomto období venujeme 
po zornosť jahodám (ple-
jeme, kypríme, hnojíme 
a za sucha polievame)

- Vysievame už teplomilné 
rastliny (uhorky, tekvice, 
rajčiny, fazuľu...), tak aby 

vzišli po „zamrznutých svä-
tých“

- Okopávame a jednotíme 
ze leninu

- Zberáme už niektorú 
rých  lenú zeleninu (šalát, 
špenát, reďkovku) vysiatu 
v jeseň

- Do pareniska môžeme kon-
com mesiaca vysádzať už 
aj papriku a baklažán

- Po odkvitnutí môžeme pri-
hnojovať ovocné stromky

- Nezabúdame v prípade vod-
ného defi citu na dôkladné 
zavlažovanie, u stromov 
a krí  kov uskutočnením 
jed no rázovo väčším množ-
stvom vody

- Naďalej záhony udržia va-
me v kyprom a nezaburi-
nenom stave

-  Vysádzame ihličnany 
a stá   lezelené dreviny

- Vysádzame hľuzy begónií 
a georgín  

Jaroslav Jáchim

INZERCIA
Cenník za uverejnenie 

in  zerátu (nie grafi cké 
stvár  nenie):
- riadkový inzerát do 200 
znakov 30.- Sk

- plošný inzerát
+ 1/1 stránky 750.-Sk
+ 1/2 strán ky 400.-Sk
+ 1/4 stránky 220.-Sk
+ 1/8 stránky 130.-Sk
+ 1/16 stránky 70.-Sk

Ja by som to urobila 
inak

Bedminton je šport, kto-
rý som si obľúbila už v de-
siatich  rokoch a odvtedy 
ho aktívne hrávam. S naším 
oddielom sme už absolvovali 
dosť turnajov, niektorých 
úspešných, iných zase me-
nej. Tréner Ivan Majorský 
vychoval už mnoho majstrov 
a majsteriek. Ako pekne sa to 
píše. V čom je problém? Načo 
sa sťažovať? No predsa na 
podmienky na trénovanie...
Ak ste už niekedy boli v kle-
novskej telocvični, tak ste 
asi zistili, v čom je “pes za-
kopaný“. Že to nie je také 
ružové. Naša telocvičňa  má 
výšku 6,5 metra a iba jeden 
poriadny kurt. A navyše 
z toho vzniká ďalší problém, 
že sa v telocvični „tlačíme“. 
Ale keď sa príde na turnaj, 
tak je to iné. Tam je výška 
telocvične možno trikrát väč-
šia ako naša a má k dis-
pozícii 4-6 kurtov. Tak je 
to potom trochu nefair, ne-
myslíte?. Vravia, na to treba 
peniaze. Chápem, ale na 
iné sa  prispieva a prečo by 
sa nedalo prispieť na tento 
nezvyčajný, ale úspešný 
šport? Viete, akoby sa zlep-
šili výsledky na turnajoch, 
keby v našej telocvični boli 
také isté podmienky ako na 
celom Slovensku?

Ďalším problémom, ktorý 
je tiež na zamyslenie, je 

pre rozdeľovanie peňazí 
pre jednotlivé druhy športu 
v Klenovci. Bedmintonu, kto-
rý je z netradičných športov 
najúspešnejší, sa dáva naj-
menej a na obľúbený fut-
bal najviac. Je to trochu 
paradoxné, keď som už 
spomínala, koľko majstrov 
a majsteriek sa tu zrodilo 
a pri tom na futbalový zápas 
niekedy ledva nastúpi 
11 hráčov a aj keď sa už 
nazbierajú všetci, tak často 
nevychádzajú zo zápasu 
ako víťazi. Tým nechcem 
odsudzovať futbal, je to 
dobré pre mládež, že sa nie-
čomu venuje, robí niečo pre 
svoje zdravie. Ale podľa 
mňa sa musí prihliadať na 
to, aby sa všetky športy 
dotovali rovnako, nie jeden 
uprednostnil a druhý nie.

Čo by som s tým urobila? 
Ako by som to urobila 
inak? No predsa dávala 
na ten šport, ktorý má pre 
obec význam, s ktorým by 
sa mohla viac zviditeľniť 
a našl a z fondov a od spon-
zo rov peniaze na vystavanie 
novej telocvične. Vysoký 
cieľ, však? Ale všetko sa 
dá, len treba chcieť. Tým by 
sa nezlepšili podmienky len 
pre bedminton, ale vynikli 
by aj ostatné druhy športu, 
ktoré sú dôležitou súčasťou 
mnohých ľudí. Ale to závisí 
od tých nad nami.

(kz)

Prečo sa to (ne)dá 
urobiť inak...

Pri tvorbe Klenovských no-
vín sa mi dostal do rúk člá nok 
Ja by som to urobila inak. 
Hneď ma zaujal. Priznám sa, 
hlavne svojou kritičnosťou. 
Veď až tak veľa kritiky sa 
na stránkach našich novín 
ešte zatiaľ neobjavilo. Je tu 
prvá lastovička. Je to dobre 
a vítame ju. Zároveň mi nedá 
nereagovať na slová mladej 
autorky – športovkyne.

Verím, že ju oprávnene hne-
vá nevyhovujúca telocvičňa, 
zlé podmienky na tréning 
a hlavne nemožnosť hrať 
do máce zápasy doma. Do-
ma v Klenovci a nie „do ma“ 
v Hrachove. Chybu vi dí 
v peniazoch a hlavne v ich 
zlom prerozdeľovaní. Za-
myslime sa a poďme počítať. 
Spolu s „tými nad nami“.

V minulom čísle Klenov-
ských novín si naši občania 
mohli prečítať, zamyslieť 
sa a pripomienkovať Návrh 
rozpočtu na rok 2005. 
Ver te, že „tí nad nami“ 
dlho rozhodovali, aby bol 
rozpočet dobrý. A čo je 
to dobrý rozpočet? Je to 
vtedy, keď dobrý sa rovná 
spravodlivý?

A pre koho spravodlivý? 
Pre športovca? Pre taneční-
ka? Pre starých ľudí? Pre 

tých, ktorí potrebujú novú 
cestu, lebo tá ich je samá 
diera?  Alebo pre tých, ktorí 
potrebujú kanalizáciu, lebo 
bez nej to jednoducho nejde?  
Ako uspokojiť všetkých? 
Veď prikrývať sa môžeme 
len takou perinou, na akú 
máme.

Rozpočet obce na rok 2005 
bol Obecným zastupiteľ-
stvom obce Klenovec schvá-
lený. A myslím si, že 600 
tisíc korún pre šport, nie je 
tak málo. Porovnajme. Ve-
rejné osvetlenie má v roz-
počte 850 tisíc korún, le bo 
nikto nechce tápať v tma-
vých uliciach. Uloženie 
komu nálneho odpadu (za čo 
platí obec mimo toho, čo si 
platia občania) stojí 600 tisíc 
korún a každý vie, že odvoz 
smetí je nevyhnutný. Posyp 
ulíc v zime má oproti športu 
nadelených len 120 tisíc ko-
rún. A to som spomenula 
len niektoré časti výdavkov. 
Možno je pravda, že 330 
tisíc korún, ktoré dostane 
telovýchovná jednota, by 
sa dalo prerozdeliť lepšie. 
Ale to je už na tých, ktorí 
sú priamo zodpovední za 
jednotlivé športy v obci – 
telovýchovní funkcionári. 
Možno netreba až tak veľa, 
len si sadnúť, porozprávať 
sa a dohodnúť sa.

Mgr. Blažena Hrušková
            zástupkyňa starostu

N á z o r y  . . . . . .  a  p r o t i n á z o r y
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Kreslila: Monika Recsková

Nikto z tých, čo už žili pred-
stavami o vlastnom majetku, 
netušil, koľko síl ich bude 
stáť klčovanie lesa, aby moh-
li vzniknúť polia a lúky, aby 
mohlo na nich dozrievať 
žito, zemiaky, kapusta, 
kukurica, konope, aby tento 
kus zeme zaľudnili.
Jednu nedeľu pred klenov-

ským kostolom zastali dvaja 
verbovači, ktorí po núkali 
mož nosť zárobku i získania 
vlastného majetku kdesi na 
východe. Ešte v ten deň sa 
defi nitívne prihlásilo prvých 
sedem rodín. Rozhodovanie 
nebolo ľahké, išlo o zásadnú 
zmenu života. 
Nijaké záznamy o ich ces-

te do nového domova nee-
xistujú, podľa všetkého však 
išli na furmanských vozoch, 
ťahaných koňmi. Viezli si 
so sebou najpotrebnejšie 
po  traviny: chlieb, slaninu, 
ze miaky, omastok a obrok 
pre kone. Pravdepodobne 
si viezli aj náradie na 
klčovacie práce a stavbu 
obydlí. Cestou našli 
dobrých ľudí, u ktorých pre-
nocovali a ich priateľstvá 
pre trvali až do čias po prvej 
svetovej vojne. Táto skupina 
prekonala vzdialenosť asi 
300 kilometrov. Ale boli to 
obyčajné poľné cesty a nie-

kedy sa museli škriabať 
aj cez pohoria. Po tejto ces-
te putovalo ešte veľa Kle-
nov čanov celé tri roky. Na 
neveľkej polianke za Fri-
dešovom, kde sa stretávali 
dva potoky, aby sa spoločne 
vliali do riečky Viznice, našli 
naši cestovatelia vhodné 
mies to. Riečku Viznicu si 
hneď premenovali na Ri-
ma vu. Obidva jej brehy 
boli zalesnené. Títo chlapi 
vedeli, že kraj, ktorý sa im 
stáva osudom, neoplýva síce 
nijakým bohatstvom, ale že 
ich pracovité ruky tu majú 
nesmierne veľa možností. 
Novoklenovčania úporne 

bo jovali s lesmi, klčovali 

rú baniská a menili ich na 
úrodnú pôdu. Ich veľmi cen-
nou vlastnosťou bol  zmysel 
pre spolupatričnosť. Pri 
stav be domu nik nezostal 
sám. Vždy mu prišli všetci 
pomôcť. A domy rástli ako 
z vody. Ako vyzerala dedina? 
Z každej stra ny cesty 
rad domov, pred každým 
kvetinová záhradka. Za 
domom hospodárske bu-
dovy, chliev, humno, veľký 
dvor a záhrada.
Dedina už stála, predsa 

však to nebolo ono. Chý-
bala organizovaná sila,  ko-

s  tol, fara a škola. A tak 
v roku 1832 zvolali cir-
kevný konvent cirkvi novo-
klenovskej. Cirkevníci sa 
do hodli na konkrétnych 
úlo hách, stavbe školy, fary 
a kostola. Za materiál si 
vy brali drevo. Títo ľudia si 
uvedomovali, že vzdialenosť, 
ktorá ich oddeľuje od os-
tatných bratských cirkví 
rovnakého vyznania, je veľmi 
veľká a preto nemožno rátať 
s ich pomocou. Bol tu však 
záujem panstva dedinu čo 
najskôr skonsolidovať a tak 
Schonbornovci  darovali 
e van jelickej cirkvi všetko 
drevo, vápno, šindle a železo. 
Finančnú zbierku urobili aj 
v starom Klenovci. A tak 
o rok neskôr už odovzdali 
do užívania faru a školu 
a ro zostavali drevený chrám 
boží. Vzťah okolitých ru-
sínskych obcí k Novému 
Klenovcu bol dobrý, hoci 
sociálne a životné pomery 
v nich boli natoľko biedne, 
že Nový Klenovec bol pre 
nich nedostižný.
Roky 1848 a 1849, roky 

re volučného kvasu na Slo-
vensku poznačili aj také 
dve nevýznamné miesta 
na svete, ako Klenovec na 
Slovensku a Nový Klenovec 
na Podkarpatskej Rusi. Kým 
však Klenovec na Slovensku 
bol v strede záujmu sloven-
ských národných buditeľov, 
v Novom Klenovci o povstaní 
ani nechyrovali.
V druhej polovici 19. sto-

ročia Nový Klenovec pozna-

menala akási apatia, ktorá 
zrejme pramenila z toho, že 
predstavy prvých kolonistov 
sa nepodarilo premeniť 
na činy. Život dediny si vy-
tvoril vlastný stereotyp, 
ktorý vychádzal zo zvyklostí 
gemerského regiónu, ale 
vy tváral si čím ďalej, tým 
viac vlastné črty. Treba mať 
však na zreteli, že  dedina 
bo la obkolesená dedinami, 
ktorých obyvatelia žili v ove-
ľa primitívnejších podmien-
kach a nepoznali mnohé 
ná stroje, ktoré boli v Novom 
Klenovci bežné.
Počasie v Novom Klenovci 

bolo typicky vnútrozemské, 
horúce letá a treskúce zi-
my. Zdrojom zárobku boli 
okolité lesy – z nich žili 
uh liari aj furmani. Každý 
z chla pov ovládal umenie 
drevo rubačov, furmanov, 
uh liarov a tesárov a k nim 
sa automaticky pripájalo roľ-
níctvo. Takto vyprofi lovaní 
prišli kolonisti už zo starého 
domova, z Klenovca. Ženy, 
okrem domácností, pomáhali 
najmä pri poľných prácach, 
pri sušení sena, pri žatve 
a pestovaní konopí. Konope 
boli základnou  surovinou 
pre výrobu domácej bielizne. 
Do všetkých prác zapájali 
už aj deti.
Pre Nový Klenovec bol ty-

pický kult spevu. Boli to 
chvíle náboženského spevu 
ráno, na obed i večer. Veľký 
význam mali jednotlivé cir-
kevné sviatky.

Niečo zo života našich predkov
alebo

Kronika bez konca (2)

V klenovskej kaviarni sa 2. 
marca 2005 konala Vý ročná 
schôdza Klubu dôchodcov.
Zo 103 registrovaných čle-

nov sa na schôdzi zúčastnilo 
80, ostatní sa nemohli zú-
častniť pre zdravotné pro-
blémy.
Prítomných privítala vedú-

ca klubu pani Zuzana 
Med veďová, hosťom JUDr. 
Pavlovi Struhárovi, staros-
tovi obce, pánovi Balážovi 
za Jednotu dôchodcov, pa-
ni Segečovej za ZPB a pa-
ni Georgievovej za Zväz 
zdravotne postihnutých  po-
ďakovala za pomoc. Osobitne 
poďakovala vedeniu obce, 

JUDr. Pavlovi Struhárovi 
a pani Eve Trnavskej.
Vedenie klubu dôsledne 

pripravilo program schôdze. 
V úvode programu sa pred-
stavili mladí klenovskí he-
ligonkári, ktorí nám s chuťou 
zahrali pekné pesničky a tiež 
skupina dievčat, ktoré nám 
zaspievali a zatancovali. 
Vďa ka za to patrí manželom 
Stanke a Jaroslavovi Zva-
rov com, ktorí mladých folk-
loristov nacvičujú. Ďakuje-
me Vám !
Následne pani Elena Bar-

tová predniesla vyhodnoco-
vaciu správu o činnosti 
Klubu dôchodcov. Dozvedeli 

sme sa o aktívnej činnosti 
dôchodcov, ktorí sa neustále 
podieľajú na verejnom živo-
te obce, pri oslavách, na 
foklórnom festivale, pra-
videlne návštevujú chorých 
alebo starších členov. Na 
pravidelných stretnutiach 
plnia úlohy plánu klubu, 
kde zhotovujú ručné práce 
a občas i malé posedenia 
jubilujúcich členov klubu. 
Záverom prečítala aj správu 
o hospodárení klubu.
V ďalšej časti bol kultúrny 

program, do ktorého sa 
za pojili členovia klubu a  
spest rili posedenie. Boli to 
členky: Zu zana Medveďová,  
Anna Mlkviková, Zuzana 
Chudícová, Elena Bartová 
a Anna Kostková, ktorá 
pravidelne prispieva svojou 

tvorbou, či sú to básne alebo 
piesne.
Po programe, ktorým 

spre vádzala pani Darina 
Moc ná, bola slávnostná ve-
čera s prípitkom. Oslavný 
charakter dotvorili čerstvé 
doma napečené zákusky 
a čaj.
Počas večere predávali dve 

členky tombolové lístky, ich 
vylosovanie oživilo priebeh 
stretnutia členov klubu 
a niektorých aj rozosmialo.
Potom nám s chuťou za-

hrali na heligonkách pán 
Daniel Doboš a pán Kališka. 
Pri hudbe stúpla nálada 
a tak sa členovia navzájom 
porozprávali a počúvali meló-
die našich umelcov, za čo im 
touto cestou ďakujeme.

(Anna Kostková)   

Výročná schôdza Klubu dôchodcov
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- 3. mája o 16.00 hod. 
v Kultúrnom dome v 
Klenovci sa uskutoční 
stretnutie pracovnej 
skupiny a aktívnych 
záujemcov k predstaveniu 
projektového zámeru OZ 
RODON v spolupráci s 
Miestnym kultúrnym 
strediskom v Klenovci, 
ako i  k vypracovaniu 
projektu Kultúrno–vzde-
lávacieho centra do gran-
tového programu FSR–
mikroprojekty. Zámerom 
projektu je zriadiť miest-
nosť pre školenia, rekva-
lifikačné kurzy pre našich 
nezamestnaných podľa 
ich potrieb. Úspešným 
projektom by sme tak zís-
kali priestor pre našich 
občanov, kde by sa mohli 
školiť, a nemuseli cestovať 
za lektormi, ale opačne. 
Veríme, že sa nášho stret-
nutia zúčastníte a pod-
poríte túto myšlienku ako 
i napomôžete k ďalším ná-
padom pre rozvoj života v 
našej obci.

- 7. mája v Budinej sa usku-
toční stretnutie heligon-
károv, kde nebudú chýbať 
naši mladí heligonkári z 
detského folklórneho sú-
boru Mladosť.

- 12. mája krajská súťaž 
choreografií detských folk-
lórnych súborov v Kokave 
nad Rimavicou, kde sa 
predstavia chlapci z DFS 
Mladosť z choreografiou Na 
klenovských holiach.
- 13. mája  Základná ško-
la V. Mináča a MKS vás 
pozývajú na kultúrny pro-
gram venovaný Dňu ma-
tiek.

- 14. mája obec Čerenčany 
organizuje Sviatky vidieka 
Gemera, kde nebudú chý-
bať naši folkloristi.

Väčšina vysokoškolskej 
a stredoškolskej mládeže, 
ktorá hrávala divadlá, po 2. 
svetovej vojne odišla z Kle-
novca buď na štúdiá, alebo 
za zamestnaním. Vedenia di-
vadelného súboru sa ujali 
dvaja dlhoroční divadelní 
ochotníci -  Milan Ľaudis 
a Pavel Tomo.

Milan Ľaudis
už v štyridsiatych rokoch 
sa zapájal do divadelného 
ochotníckeho hnutia v obci 
ako študent učiteľskej aka-
démie. Po skončení štúdií 
sa vrátil do Klenovca a ujal 
sa vedenia divadelného sú-

boru. Spoliehal sa najmä na 
mládež. Pripravil náročný 
dramaturgický plán, ktorý 
obsahoval hry svetovej a do-
mácej klasiky a hry s ak-
tuálnou tematikou.
Začal s komédiou J. B. Mo-

liéra Lakomec, v ktorej stvár-
nil hlavnú úlohu. Uviedol aj 
ďalšiu hru tohto autora – 

Zdravý nemocný. Bol nielen 
dobrým organizátorom, ale 
aj hercom, konferencierom 
a režisérom. Roku l979 sa 
presťahoval do Perneku na 
západnom Slovensku. Roku 
l987 odišiel na dôchodok. 
Zúčastnil sa SNP ako par-

tizán. Zomrel  7. l. l989 v Ma-
lackách.

Pavol Tomo
prevzal vedenie divadelného 
súboru po odchode M. 
Ľaudisa z Klenovca. Bol 
tajomníkom  a hospodárom 
osvetovej besedy  a okrem 
tohto režíroval divadelné hry. 
Vo svojej dramaturgickej 
a režisérskej činnosti využil 
svoje skúsenosti z dlhoročnej 
úspešnej hereckej práce. Na 
scénu klenovského ochot-
níckeho divadla uviedol via-
cero klasických hier, Ta-
jovského hry a hry zo sú-
časnosti.
Pavol Tomo sa osvedčil 

aj ako dobrý komik a zabá-
vač v rôznych estrádach 
a kabaretoch, najmä v sil-
vestrovských programoch, 
v ktorých tradične  vystupo-
val s Milanom Ľaudisom. 
Organizoval ich Juraj Ma-
jorský, Pavel Černák, Ján 
Lichanec, Ondrej Ľaudár 
a ďalší. Bol aktívnym diva-
delným ochotníkom, kým 
sa nestal vedúcim n. p. 
Zornica v Klenovci. Riadiaca 
práca v tejto prevádzke ho 
celkom pohltila. Napriek pra-
covnému zaťaženiu kultúrnu 
prácu nezanechal, ale ďalej 
príležitostne vystupoval na 
rôznych kultúrnych podu-
jatiach.

(mo)

Milan Ľaudis (prvý zľava hore) s divadelnými ochotníkmi

Z galérie divadelných ochotníkov

Miestne kultúrne stredisko 
v spolupráci s Gemersko-
malohontským osvetovým 
strediskom v Rimavskej So-
bote zorganizovali 22. mar-
ca výchovné koncerty pre 
žiakov Základnej školy V. 
Mináča, Špeciálnej základ-
nej školy a Materskej školy 
v Klenovci – v rámci cyklu 
Maľovaná truhlica – pozná-
vame hudobné nástroje. 
Deti mali možnosť spoznať 
históriu, výrobu a hru na 
fúkacie (signálne) ľudové 
hudobné nástroje. Vďaka 

sólistovi, inštrumentalistovi 
a výrobcovi pánovi Milanovi 
Katreniakovi z Tisovca sa 
dozvedeli cenné informácie  
o fujare, píšťalke, drum-
bli, gajdách a vypočuli si 
interpretačné umenie tohto 
vzácneho človeka. To, že 
deti  hudobné nástroje nad-
chli, nasvedčuje, že už traja 
chlapci prejavili záujem hrať 
na tieto hudobné nástroje. 
Výrobu a hru si mohli vy-
skúšať vďaka pánovi Jaro-
slavovi Zvarovi, ktorý s nimi  
navštívil dielňu  ľudového 
umelca.

Tak možno bude mať pán 
Katreniak svojich „učňov“, 
ak to chlapcom vydrží, a my 
sa tešíme, že budeme môcť 
pre vás priniesť informácie  
o ich novej záľube.
Tiež môžeme skonštatovať, 

že regionálna výchova na 
našich školách má zmysel, 
nakoľko deťom dáva mož-
nosť rôznym voľnočasovým 
aktivitám a tiež nezabúdať 
na korene našich predkov, 
aby sme ich ďalej ukladali 
do tajomnej truhličky pre 
ďalšie generácie.

(sz)

P o z v á n k y

novských holiach.
Súťaže sa ďalej  zúčastnili 

Slniečka z Muráňa, Ly-
kovček z Revúcej, Lies-
kovček z Rimavskej Sobo-
ty s tromi choreografiami, 
Boglárka z Jesenského, Čí-
žiček z Tisovca a Zrkadielko 
z Hnúšte. 
Mladosť reprezentovala 

chlapčenská časť súboru 
a že im to šlo na výbornú, 
nasvedčuje i postup na 
krajskú prehliadku, ktorá 
sa uskutoční 12. mája v 
Kokave nad Rimavicou. Ča-
ká ich tak ešte veľa tvrdej 
práce a veríme, že našich 

Výchovný koncert

Gemersko-malohontské 
osvetové stredisko a Mestské 
kultúrne stredisko v Hnúšti 
zorganizovali 22. apríla  re-
gionálnu súťažnú prehliad-
ku choreografií a sólistov 
spevákov  detských folk-
lórnych súborov pre okresy  
Rimavská Sobota a Revúca.
Zúčastnili sa jej i naše só-

listky: v I. kategórii Deniska 
Parobeková, v II. kategórii 
Zuzanka Jakabšicová.
V súťaži choreografií sa 

predstavili detský folklórny 
súbor Zornička (l.-4. roč. 
ZŠ) s choreografiou Mišo ide 
zo sveta a detský folklórny 
súbor Mladosť (5.-9. roč. 
ZŠ) s choreografiou Na kle-

mladých tanečníkov prídete 
povzbudiť.
V mene redakčnej rady 

im želáme veľa úspechov a 
vytrvalosti v tejto krásnej 
činnosti.

(sz)

Prehliadka choreografií



KN: Výsledky troch úvod-
ných zápasov zatiaľ nepo-
tvrdzujú  ambície na zá-
chranu ligovej príslušnosti. 
Ako ich hodnotíte vy?
D.K.: Aj keď bodový zisk z 
úvodných zápasov je nižší, 
ako sme očakávali, nálada 
v mužstve nie je na bode 
mrazu. Je nám však jasné, 
že záchraniť sa v lige bude 
veľmi ťažká úloha.
KN: V čom sú podľa vás 
príčiny nesplnenia pláno-
vaného bodového zisku?
D.K.: Objektívnou príčinou 
je úzky hráčsky káder a s 
tým spojená vysoká citlivosť 
na neúčasť ktoréhokoľvek 
kľúčového hráča. Podarilo 
sa síce získať na hosťovanie 
Miroslava Kubinca a roku-
jeme o hosťovaní Vikto-

ra Vinceho z Hnúšte, na 
druhej strane bez vysvet-
lenia odišiel František Ze-
manovič, ktorý mal byť 
tvorcom hry mužstva. Ne-
darí sa zlepšovať ani účasť 
na tréningoch, pretože väč-
šina hráčov pracuje mimo 
Klenovca. Až v piatok sa 
zíde na tréningu 11 až 12 
hráčov, kým v týždni trénu-
jú iba štyria až piati. Z toho 
potom pramení aj menšia 
herná istota a neschopnosť 
premieňať šance, ktorá nás 
pripravila o body najmä v 
domácom zápase s Príbel-
cami. No a v neposlednom 
rade si nemôžeme sťažovať 
ani na “priazeň rozhodcov”.
KN: Ako teda ďalej?
D.K.: Nezostáva nám nič, 
len bojovať a bojovať. Či s 
tým vystačíme, ukáže už 
najbližší zápas na domá-
com ihrisku so silnou Hrn-
čiarskou Vsou.
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Š P O R T O V É   O K I E N K O

Futbalisti Klenovca v boji o záchranu zatiaľ neúspešní
Po zimnej prestávke sa 3. apríla rozbehla jarná časť V. futbalovej ligy. Z postavenia v tabuľke po jesennej 

časti vyplynul pre nášho zástupcu v súťaži jednoznačný cieľ – zachovať si ligovú príslušnosť aj v nasledujúcom 
ročníku. O tom, že naplnenie tohto cieľa jednoduché nebude, sa naši futbalisti presvedčili už v úvodných 
kolách, keď z troch zápasov získali po dvoch prehrách a jednej remíze iba jediný bod a v tabuľke  sa posunuli 
opäť o stupienok nižšie.

Príbelce – Klenovec 2:2 (1:1)
V prvom jarnom kole sa 

Klenovčanom pomerne dari-
lo, keď na pôde rovnako sa 
zachraňujúcich Príbeliec zís-
kali cenný bod.
Stretnutie sa hralo na 

ťažkom blatistom teréne. 
I keď bola hra zo začiatku 
vyrovnaná, už v 5. minúte 
zápasu sme sa ujali vedenia 
gólom Mareka Medveďa. Po 
tomto góle domáce mužst-
vo získalo aj za prispenia 
rozhodcu prevahu a z jeho 
tlaku rezultoval vyrovnáva-
júci gól v 42. minúte.
Obraz hry sa nezmenil ani 

na začiatku druhého polčasu 
a v 65. minúte sa domáci 
ujali vedenia 2:1. Po tomto 
góle sa hra v poli vyrovnala 
a v 78. minúte sme strelou 
z priameho kopu vyrovnali 
na 2:2, keď šťastným strel-
com vyrovnávajúceho gólu 
bol opäť Marek Medveď. Na 
výsledku už nič nezmenil 
ani záverečný tlak, ktorým 
sa domáci pokúšali strhnúť 
víťazstvo na svoju stranu.
Klenovec nastúpil v zosta-

ve: Igor Hruška – Martin 
Parobek,Pavel Valent, Ondrej 
Hrivnák, Milan Boháčik, 
Marek Medveď, Viktor Kasáč, 
Miroslav Kubinec, Richard 
Bálint, Maroš Hruška, Pavel 
Jáchim. Striedali Miroslav 
Figuli, Peter Benco a Ondrej 
Barto.

Klenovec – Nenince 1:2 (1:1)
Prvý zápas na domácej pôde 

sa nezačal pre nás šťastne 
– počas nášho úvodného 
tlaku sa hosťom vydaril rých-
ly protiútok aj s gólovým 
zakončením strelou z ťažké-
ho uhla a prehrávali sme 
1:0. Pokračujúci tlak na sú-
perovu bránu bol nakoniec 
úspešný a priniesol nám 
v 22. minúte vyrovnanie 
z kopačky Mareka Medveďa. 
Hostia sa naďalej sústredili 
na dôslednú obranu a rých-
le protiútoky a v tejto fáze 
si obe mužstvá vytvorili nie-
koľko sľubných gólových prí-
ležitostí. Nás môžu mrzieť 
najmä nepremenené šance 
Richarda Bálinta a Miroslava 
Figuliho v závere prvého pol-
času. V druhom polčase sa 
síce hra vyrovnala, napriek 
tomu sme si vytvorili nie-
koľko ďalších príležitostí, 
keď sa Richard Bálint 
ocitol dvakrát sám pred 
súperovým brankárom, ale 
ponúknuté šance nevyužil. 
Trest za premrhané šance 
sa dostavil v závere zápasu, 
keď po rýchlom protiútoku 
v 83. minúte strelili hostia 
víťazný gól.
Hoci snahu a bojovnosť náš-

mu mužstvu uprieť nemožno, 
streleckou nemohúcnosťou 
a nedôslednosťou v obran-
ných činnostiach sa však 
pripravili o lepší výsledok 

a skomplikovali si situáciu 
v boji o záchranu.
Naše mužstvo nastúpilo 

v zostave: Pavel Hruška 
– Martin Parobek, Pavel 
Valent, Ondrej Hrivnák, 
Milan Boháčik, Marek Med-
veď, Viktor Kasáč, Miroslav 
Kubinec, Richard Bálint, 
Miroslav Figuli, Maroš Hruš-
ka. Na striedanie boli pri-
pravení Pavel Jáchim, Ra-
doslav Bazalík, Peter Benco, 
Ondrej Barto a Igor Hruška.

Mýtna - Klenovec 3:0 (1:0)
V treťom jarnom kole na 

ihrisku súpera z hornej po-
lovice tabuľky nás naši fut-
balisti opäť nepotešili a to ani 
hrou a ani výsledkom.
Obe mužstvá začali stret-

nutie opatrne, vychádzali zo 
zabezpečenej obrany a vy-
rovnaný priebeh vydržal až do 
28. minúty, kedy sa domáce 
mužstvo zo skrumáže po ro-
hovom kope ujalo vedenia. 
Od tohto okamihu prevzali 
domáci iniciatívu a udržali 
si ju až do konca stretnutia. 
Druhý gól sme inkasovali 
v 62. minúte po zbytočnej 
strate lopty, tretí gól dosiahli 
domáci z jasného postave-
nia mimo hry. V poslednej 
minúte stretnutia domáci 

naviac nepremenili pokutový 
kop.
Naše mužstvo ako celok 

pôsobilo odovzdaným doj-
mom, nedôraznou hrou v 
obrane a bezzubým výkonom 
v útoku nemohlo dosiahnuť 
lepší výsledok. Jedinú šan-
cu v priebehu zápasu mal 
Richard Bálint, ktorý sa 
nedokázal presadiť v indi-
viduálnom súboji proti sú-
perovmu brankárovi. Čiastoč-
ným ospravedlnením slabého 
výkonu môže byť absen-
cia troch hráčov základnej 
zostavy.
Klenovec nastúpil v zostave: 

Pavel Hruška - Martin Par-
obek, Milan Boháčik, Miro-
slav Figuli, Ondrej Hrivnák, 
Peter Benco, Marek Medveď, 
Ondrej Barto, Radoslav Ba-
zalík, Richard Bálint, Miro-
slav Kubinec. Striedal Maroš 
Sendrei.

Tabuľka po 16. kole
1. Kalinovo 16 11 4 1 36:9 37
2. Hr. Ves 16 11 3 2 32:11 36
3. Radzovce 16 9 2 5 32:17 29
4. Mýtna 16 8 1 7 27:25 28
5. Olováry 16 8 3 5 37:23 27
6. Hajnáčka 16 8 2 6 34:28 26
7. Cinobaňa 16 7 0 9 30:40 21
8. Nenince 16 5 5 6 28:30 20
9. M. Kameň 16 6 1 9 26:33 19

10. Lubeník 16 5 3 8 29:31 18
11. Vinica 16 5 3 8 26:30 18
12. Ružiná 16 5 2 9 18:30 17
13. Klenovec 16 4 1 11 14:42 13
14. Príbelce 16 3 4 9 24:52 13

Hráči a realizačný team Družstevníka Klenovec pred domácim 
zápasom s Hrnčiarskou Vsou

Na slovíčko
s Dušanom Kurčíkom,
manažérom mužstva

Po uzávierke - aktuálne výsledky
Žiaci - okresné majstrovstvá
Kráľ - Klenovec 5:1 (2:0)
Dorast - V. liga
Sliač - Klenovec 6:1 (4:0)
Dospelí - V. liga
Klenovec - Hrnčiarska Ves 0:3 (0:3)

Stranu pripravili
Pavel Ďurík
Michal Kňažek
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Sme nesmierne šťastní, že sa náš manžel, otec, dedo 
a pradedo

Samuel Klenovský

dožíva krásnych 88 rokov. Narodil sa 27. 4. 1917 
v Klenovci v dome číslo 63. Vyštudoval za učiteľa a 
učiť začal v roku 1938 v Klenovci na ľudovej škole a po 
zložení odborných skúšok na meštianskej škole.
V SNP bol veliteľom skladu výzbroja a výstroja v Klenovci 
a viedol tu aj kroniku obce.
V roku 1951 prešiel za riaditeľa OSŠ v Hnúšti. Ako učiteľ, 
riaditeľ a okresný školský inšpektor zaslúžil sa o rozvoj 
školstva a získal titul Vzorný učiteľ a Zaslúžilý učiteľ.
Veľmi sa angažoval za výstavbu nových škôl a ako 
okresný školský inšpektor slávnostne otvoril nové školy 
v Klenovci, v Kokave, v Tisovci, v Hnúšti, na Lukovištiach 
a v Rimavskej Bani.
S detinskou úprimnosťou mu prajeme veľa zdravia, aby 
sa ešte dlho tešil z jeho krásne sa rozvíjajúcej  rodiny.

Blahoželanie

Samuel KlenovskýSamuel KlenovskýSamuel Klenovsk

ásnych 88 rokov. Narodil sa 27. 4. 1917 
Klenovci v dome číslo 63. Vyčíslo 63. Vyčí šslo 63. Vyšslo 63. Vy tudoval za uštudoval za uš čitečiteč ľa aľa aľ

v roku 1938 v Klenovci na ľudovej škole a po 
 odborných skúšok na meštianskej štianskej š škole.

SNP bol veliteľom skladu vľom skladu vľ ýom skladu výom skladu v zbroja aýzbroja aý vývýv stroja výstroja vý Klenovci 
viedol tu aj kroniku obce.
roku 1951 prešiel za riaditeľa OSľa OSľ Š v Hnúšti. Ako uúšti. Ako uúš čitečiteč ľ

okresný školský kolský kolsk inšpektor zaslšpektor zaslš úžil sa o rozvoj 
získal titul Vzornískal titul Vzorní ý učitečiteč ľ a Zaslúžilý ilý il učitečiteč ľ.ľ.ľ

mi sa angažoval za výoval za výoval za v stavbu novýstavbu nový ýstavbu novýstavbu nov ch škôl a ako 
kolský kolský kolsk inšpektor slšpektor slš ávnostne otvoril nové školy 

Klenovci, v Kokave, v Tisovci, v Hnúšti, na Lukoviúšti, na Lukoviúš štiach štiach š

*20. marca - vystúpili malí heligonári a speváčky 
DFS Zornička pre Základnú organizáciu Zväzu pro-
tifašistických bojovníkov v Klenovci.

*24. marca - naši mladí heligonkári a dievčenská 
spevácka skupina Zornička sa podieľali na príprave 
záznamu pre STV 2, ktorý ste mohli vidieť 4. apríla 
v regionálnom vysielaní.

*12. apríla - ľudová hudba a sólistka FS VEPOR 
pozdravili bývalých pracovníkov Gemersko–malo-
hontského osvetového strediska v Rimavskej So-
bote. GMOS a ZPOZ pri MsKS v Rimavskej So-
bote zorganizovali stretnutie a ocenenie  bývalých 
kultúrnych pracovníkov, ktorí pôsobili v našom 
regióne a prinášali i kus seba pri rôznych kultúr-
no-výchovných a spoločenských podujatiach.   

*14. apríla - zasadala programová rada 27. ročníka 
Gemersko-malohontských folklórnych slávnos-
tí Klenovská rontovka, v sídle Gemersko-malo-
hotnského osvetového strediska v Rimavskej So-
bote. Zasadnutia sa zúčastnili Jaroslav Zvara, Ing. 
Peter Háss, Vladimír Petrinec, Jaroslav Piliarik, 
Ľubomír Nvoška, Stanislava Zvarová. 

K u l t ú r n e  a k t i v i t y  v  K l e n o v c i
Dňa 18. apríla 1825 zom-

rel v Ochtinej Ladislav 
Bar tholomeides, ktorý 
tu pôsobil ako evan je lic-
ký kňaz. Narodil sa 16. 
novembra 1754 v Kle-
novci. Po štúdiách v Dob-
šinej  a v Kežmarku bol 
kan torom v Ožďanoch, 
odkiaľ v roku 1781 odi-
šiel na wit tenberskú aka-
démiu. Po návrate v roku 
1783 sa stal kantorom 
v Ratkovej.

Patril k najrozhľadenej-
ším a literárne najplod-
nej ším osvietenským au-
torom na Slovensku. Pí-
sal diela vlastivedné, prí-
rodovedné, zemepisné, 
historické i ľu  do  vý  chov-
né. Sám si k nim kreslil 
a ryl obrázky i mapy, čím 
sa zaraďuje medzi pr vých 
ilustrátorov sloven skej 
knihy.

(bh)

Ladislav Bartholomeides

SVIATKY JARI
Dňa 30. apríla o 18.00 hod. sa uskutoční 
na námestí Karola Salvu tradičné sta-

vanie mája spojené s bohatým sprievod-
ným programom.

Všetkých Vás srdečne 
pozývame!

OSLAVY 1. MÁJA
V nedeľu 1.mája o 10.00 hod. sa v Rimavskej 
Sobote uskutočnia okresné oslavy 1. mája, 

kde sa v kultúrnom programe predstavia i naše 
folklórne súbory MLADOSŤ a VEPOR.

Oblastný výbor SZPB v Rimavskej Sobote a
ZO SZPB v Hrachove Vás pozývajú na

OKRESNÉ OSLAVY
60. výročia ukončenia 2. svetovej vojny a Dňa 
víťazstva nad fašizmom, ktoré sa uskutočnia

v piatok 6. mája
v popoludňajších hodinách v Hrachove

Odchod autobusom z námestia o 13.15 hod.
Záujemcovia hláste sa u pani Kováčovej

do stredy 4. mája


